
Değerli arkadaşlar, içinden geçtiğimiz dönem, içinden geçtiğimiz süreç; sıradan, normal, 

tesadüflere dayalı bir tarihi süreç değil. Büyük kırılmalara yol açabilecek, Ortadoğu genelinde de, 

ülkemizde de büyük siyasi gelişme ve değişimlere yol açabilecek çalkantılı bir tarihsel bir dönemin 

içerisinde bulunuyoruz. Yapılan seçimlerle ortaya çıkan siyasi sonuçlarlar, küçük iktidar değişimleri ve 

aritmetik meclis değişimlerinin çok ötesinde siyasi anlamlar içeriyor. Dolayısıyla böylesine kaotik bir 

dönemde ülkemizde de bir kez daha yeniden silahların konuşuyor olması, yeniden çatışmalı döneme 

girilmiş olması ve bir devlet politikası olarak savaş kararı ile birlikte bir kez daha ülkemizin kan gölüne 

dönmüş olması çok büyük bir talihsizlik. Türkiye açısından tarihi dönemde çok büyük bir kayıptır. Her 

şeyden önce asker, polis, gerilla, sivil, kadın, çocuk, genç her gün maalesef insanlarımızı kaybediyoruz. 

Ve biz Halkların Demokratik Partisi olarak, yiten canların, kaybedilen canların, üniformasına 

bakmadan, siyasi düşüncesine bakmadan, etnik kimliğine mezhebine bakmadan, kim tarafından niye 

öldürüldüğüne, katledildiğine bakmadan, bütün acılara daha ilk günden bu yana amasız, ancaksız 

sahip çıkıyoruz. Acıları ortaklaştırmaya çalışıyoruz. Bir yandan da; bu acıların son bulması için, ısrarlı 

bir barış çağrısı, ısrarlı bir barış çabası, yürütüyoruz. Henüz maalesef ki sonuç alabilmiş değiliz. 

Maalesef halen ülkemizde kan akıyor. Maalesef ki her gün genç bedenler, tabutlarda Türkiye’nin dört 

bir köşesine gönderiliyor. Ve bu acıyı durdurma konusunda maalesef ki henüz başarılı olmuş değiliz. 

Açık yüreklilikle ifade ediyorum, bu savaşın başlamasında, bu savaşın büyümesinde, bu 

operasyonların veya eylemlerin karar alma süreçlerinin hiçbirinde biz yokuz. Hiçbirinin ne onaylayıcısı 

olduk, ne destekleyicisi, ne karar vericisi olduk. Çok şükür ki bu akan kanla ilgili Hakların Demokratik 

Partisi’nin zerre-i miskal kadar siyasi sorumluluğu yoktur. Çok şükür. Siyasi kararı alan Cumhurbaşkanı 

ve Başbakan ikilisidir. Savaşı başlatma kararı alanlar bunlardır. Ve kararlarının arkasında duruyorlar. 

Ama buna rağmen biz bir muhalefet partisi olarak, vicdani ve ahlaki sorumluluğumuzu gözardı 

etmiyoruz. Vicdanen ve ahlaken bu ölümlerden kendimizi sorumlu tutuyor ve ölümlerin durması için, 

bu yüzden çaba sarf ediyoruz. Çünkü her şeyden önce insanız. Bizler siyasetçi olmadan, bizler 

milletvekili, bizler genel başkan olmadan önce insanız. Bunların hepsi gelip geçicidir. Şuandaki 

görevlerimizin tamamı geçicidir. Hiçbir koltuk, makam, mevki, yetki kalıcı, baki değildir. Kalıcı olan 

insanlıktır. Biz kendi insanlığımızdan dolayı kendimizi sorumlu tutuyoruz. Ve Allah şahittir ki biz kendi 

çocuklarımıza sarılamıyoruz. Çocuklarımızı öpemiyoruz. Çünkü bu günlerde o kadar çok çocuk, 

babasız, annesiz kaldı ki! Bugünlerde o kadar çok anne, baba evlatsız kaldı ki! Kendi çocuklarımıza 

sarılmaktan utanıyoruz. Biz mevzuya insani temelde ve bu çerçevede yaklaşıyoruz.  

Şimdi değerli kardeşlerim, Halkların Demokratik Partisi, bu ülkede iç barışı güçlendirmek, 

birlikte yaşamamız ve bir arada, özgür yaşamı beraberce garanti altına almak için kurulmuş bir 

partidir. Bu parti sadece Kürtlerin partisi değil. Sadece Türklerin partisi değil. Kürtçü bir parti de değil. 

Türkçü bir parti de değil. Mezhepçi de değil, dinci bir parti de değil. Ama bütün dinlere, inançlara, 



kimliklere saygılı; her birini eşit, özgür, yurttaş, halk, topluluk olarak gören; hepsinin hakkını, 

hukukunu, eşit derece de savunan ve hepsinin bir arada kardeşçe ortak bir vatanda yaşaması 

gerektiğini savunan partidir. Partimiz işte bu yönüyle Türkiye halkalarına umut olmuş, heyecan 

yaratmış. Ve çok şükür ki, 7 Haziran seçimlerinde önemli bir başarıya imza atmıştır. Fakat bakın, bizler 

7 Haziran seçimlerine gelinceye kadar, bütün o barış söylemlerimize, Türkiye’de bir arada kardeşçe 

yaşama söylemelerimize rağmen, henüz ateşkes devam ediyorken, henüz operasyonlar, henüz 

PKK'nin eylemleri yokken, 176 yerde partimize saldırı oldu. İki gündür her yerde partimizi yakıp 

yıkanlar; terör gerekçesiyle terör bahanesiyle bunları yapıyoruz diyenler, biz sizin alçaklıklarınızı 7 

haziran öncesinde de gördük. 7 Haziran öncesinde ne vardı ülkede? Ölümler mi vardı? Bizim dışımızda 

ölen yoktu. Öldürülen bizdik. Mitingleri bombalanan bizdik. Parti teşkilatları bombalanan bizdik. Parti 

binaları yakılıp yıkılan bizdik. Ama buna rağmen sağduyu, barış mesajları, kardeşlik mesajları veren 

yine bizdik. Dolayısyla iki gündür orataya çıkan şey, teröre tepki falan değil. Şiddete tepki falan değil. 

AKP kararıyla Davutoğlu-Erdoğan ikilisinin dağlarda çıkardıkları savaşı ve bir yönüyle şehirlere 

gönderdikleri cenazeleri oya dönüştüremediklerini görünce iç savaş kararı aldılar. İki gündür onun 

provası yapılıyor. Ve kendine Türk milletçisi diyenler de bunlara tetikçilik yapıyor. Her yerde AKP ve 

ırkçı güruhlar, sokaklarda faşizm rüzgarı estirerek, Kürt adına ne varsa bakın HDP demiyorum Kürt 

adına ne varsa Kürde benzeyen ne varsa her şeyi yakıp yıkma ve ülkede toplumun muhalif 

kesimlerine diz çöktürme operasyonları yapılıyor. Zannedilmesin ki bu insanlar kendiliğinden sokağa 

çıkıyorlar. Yine bütün samimiyetimle ifade ediyorum, protesto amacıyla sokağa çıkıp gösteri 

yapanların, partimiz dahil olmak üzere herkesi protesto etme hakları var. Ve biz saygı duyarız. HDP 

olarak biz saygı duyarız. İnsanlar partimizi protesto edebilirler, demokratik haklarıdır. Bu çerçevede 

sokağa çıkmış protesto edenlere de herhangi bir lafımız yoktur. Biz onların protestolarda bize yönelik 

eleştirilerini de dikkatle dinleriz. Doğru mudur, yanlış mıdır onları anlamaya çalışırız. Bu 

söyleyeceklerim protesto amacıyla şiddeti protesto etme, barış istiyoruz vesileyle, söylemiyle sokağa 

çıkanlara değildir. Bu söylediklerim bizzatihi AKP ve Mit istihbaratı eliyle örgütlenmiş tetikçileredir. 

Bunlar bizzatihi isim isim tespitli, maaşlı. Ve bu işleri yapsınlar diye resmi olarak görevlendirilmiş 

çetelerdir. İki günde 400 den fazla yerde saldırı yaşanmıştır. Ülke genelinde 400 den fazla yerde. 

Şehirler arası otubüsler, iş yerleri, evler, mevsimlik işçiler, yolda yürüyenler, gazete binaları, konutlar 

yani hedef olarak belirlenmiş. Genel merkezimiz olmak üzere daha öncede tespit edilmiş ne kadar yer 

varsa hepsine organizeli, tek elden yönetildiği belli olan, bir linç kampanyası, saldırı kampanyası, 

devlet eliyle başlatılmıştır ve yürütülmüştür. Çünkü topluma şu mesaj verilmek istenmektedir: “Bize 

400 vekil vermezseniz sizin burnunuzdan getiririz” demektedirler. Ve bunu söylemekten 

çekinmiyorlar. Açıkça, aleni bir şekilde ifade ediyorlar. Şimdi bunlar tabi ki bunu yapabilirler. Şu anda 

devlete el koymuş durumdalar. Bir darbe ile iktidardan düşmüş olmalarına rağmen, devlete el 

koymuş durumdalar. Devlet imkanlarını, olanaklarını kullanarak bunları şuanda yapabilirler.  



Şuradan açıkça ifade ediyorum. Şu parti binalarını yakıp yıkanlar, otobüsleri durdurup 

insanlara hakaret edip, dövüp yakıp yıkanlar, insanların evlerini çoluğuyla çocuklarıyla birlikte yakıp 

yıkanlar, mevsimlik işçilerin garibanların çadırlarını yakıp yıkanlar, linç edenler, hepinizin görüntüsü 

var. Hepinizin görüntüsü sosyal medyada, medyada partilerimizin kamera kayıtlarında var. İşlediğiniz 

suçlar 20 yıllık zaman aşımına tabidir. Yani önümüzdeki 20 yıl içerisinde bu suçlardan tutuklanıp, 

yargılanacaksınız. Bugün olmaz yarın, seneye olmaz öbür sene, ama illa hesabını vereceksiniz. 

Arkasında hükümet desteğini hissedip bu linçleri yapanlar, yazık size. Kenedinizi harcatmayın. Bakın, 

arkanızda hükümet falan yok. Çünkü hükümet düşmüş durumda. AKP artık iktidar değil. 

Harcayacaklar sizi. Size yazık. Ama biz kahramanız, kendimizi AKP’ye feda ederiz, gideriz, 20 yıl yatarız 

diyorsanız takdir sizin. Cana gelmesin, mala gelsin. Parti binalarımız kurban olsun. Önemli değil ama 

hepiniz bunun hesabını vereceksiniz. Çoğunuzda cebinizde çay parası olmayan yoksullarsınız. Dün 

gece parti binamızı yakanların çoğu, cebinde dolmuşa binecek parası olmayan fukaralardır. Onlara da 

üzülüyoruz, acıyoruz. Aklınızı başınıza alın. Bu iktidar arkanızda durmayacak. İktidar yok çünkü. AKP 

artık bu ülkede tek başına iktidar olamayacak. Düşmüş durumda. Arkanızda hükümet devlet yok. Bitti 

o günler. Artık ırkıçılığınızı, faşizminizi, linçlerinizi koruyabilecek arkanızda bir hükümet yok. Bunlar 

gidiciler ve siz ortada kalacaksınız. Hepinizin görüntüleri var. Hepiniz yargı önüne çıkacak, adil bir 

yargı önünde hesap vereceksiniz. Ama buna rağmen “biz yapacağız” diyorsanız, “biz kahramanız 

kendimizi feda ederiz” diyorsanız “Sarayın uğruna evlatlarımızı da kendimizi de feda ederiz” 

diyorsanız bizim yapacak bir şeyimiz yok. Gün gelecek devran dönecek 1 Kasım’da yine seçimler 

yapılacak, göreceksiniz AKP artık tek başına iktidar olamayacak. Belki iktidarda bile olamayacak. 

Bütün bu Türkiye’yi iç savaşa sokan bir iktidar anlayışı bu ülkede artık devlet ve hükümet yönetemez, 

yönetemeyecek. Halklarımız buna izin vermeyecek. Buna herkes emin olsun, ayağını buna göre denk 

atarak herkes kararlarını versin. Bunlara tetikçilik yapan faşistler ırkçılar kendine milletçiyim diyenler 

zaten başından beri Sarayın koltuk değneği oldunuz, şimdi de sokaklarda maşallah gereğini 

yapıyorsunuz. Zaten başından beri Sarayın koltuk değneği oldunuz. Şimdi de sokaklarda maşallah 

gereğini yapıyorsunuz. AKP’yi iktidarda tutmak için sağı solu yakmaktan AKP’ye tetikçilik yapmaktan 

AKP’li güruhlarla çetelerle birlikte hareket etmekten çekinmiyorsunuz. Onu da bunun takdirini de 

bunlara oy vermiş milliyetçi seçmenlere bırakıyorum takdir onlarındır.  

Değerli kardeşlerim günlerdir Erdoğan - Davutoğlu ikilisi partimizi açıkça isim vererek hedef 

gösteriyorlar. Bütün bu olanlardan bitenlerden HDP sorumludur diyorlar. Bu ülkede bu ülkede ben 

inanıyorum bütün bu baskılara rağmen onurlu, haysiyetli, namuslu, şerefli yargıçlar, savcılar vardır. 

Varlıklarından haberdarız binlerce var. Onlara çağrı yapıyorum; ülkenin Cumhurbaşkanı ve Başbakanı 

bütün bu olup biten, dökülen kandan bizi sorumlu tutuyor ve lütfen sizden rica ediyoruz bu onurlu 

haysiyetli hakim savcılardan Başbakan ve Cumhurbaşkanı’ndan bunun delilini isteyin delilini. Bir tane 



delil sunsunlar, bizi yargılayın. Hesap vermeye hazırız. Dökülen kandan bizim sorumlu olduğumuza 

dair bir tane delilleri varsa. Bakın bu ülkenin alçak medyası Dağlıca’daki emri de benim verdiğimi 

yazdı. Onurlu hâkim savcıları göreve davet ediyorum. Soruşturma açsınlar size emri kim vermiş? Nasıl 

olmuş? O askerleri kim oraya göndermiş? Eylem emirleri kim tarafından verilmiş çıksın ortaya. Biz 

korkmuyoruz. Hazırız. Veremeyeceğimiz hesap yok. Bu ülkenin Cumhurbaşkanı, Başbakanı adım adım 

ülkemizi felakete sürüklerken toplumu birbiri ile boğazlaşacak hale getirirken bir kez de bizim 

üzerimizde kendilerini aklamalarına izin vermeyeceğiz. Toplumun da vermeyeceğini biliyoruz.  

Değerli kardeşlerim, bakın şu anda şehit cenazelerinde ağlamaklı konuşan bu ülkenin düşmüş 

Başbakanı Dağlıca’da şehit haberleri geldiği dakikalarda Konya’da gol coşkusuyla büyük sevinç 

yaşıyordu. Ve bir şehit çocuğu ile birlikte onu da buna alet ederek büyük bir maç coşkusu heyecanı 

yaşıyordu ve o saatlerde haberi vardı. Maalesef ki Dağlıca’nın yaşandığı saat 15.30 gibi ve bu ülkenin 

düşük Başbakanı aynı saatlerde akşamüstü gidip maç izleyebiliyor, maç coşkusuyla kameralara, 

efendim seçim pozları verebiliyor. Sonra çıkıp HDP’yi suçlayıp HDP’ye saldırtıp insanları kendini 

temize çıkarma gayreti içerisinde olabiliyorlar. Bu ülkeyi çalan çırpan soyan yağmalayan siz, bu 

çocukları sarayınız saltanızınız için, iktidarınız için ölümlere gönderen siz; devletin her yerini ele 

geçirip devlete el koyup parti devleti haline getiren siz, fakat ne hikmetse binaları yakılan üyeleri 

katledilen her yerde lince uğrayan biz. Bu işte bir terslik olmalı. Bu işte bir terslik olmalı. Türkiye 

toplumunun vicdanlı insanlarına sesleniyorum. Bu işteki tersliği görmeniz lazım. Sizin sokaklarda linç 

etmeye çalıştığınız, partisini yakmaya çalıştığınız, iş yerini yaktığınız bugüne kadar kardeşim dediğiniz 

Kürtlerdir. Ve bugün işte kardeşlik var mı yok mu onun göstermenin zamanıdır. Sokaktaki linçe, her 

yerde Kürt’e ait olanı yakıp yıkmaya Türkiye’nin batısı ne diyor? Bunu duymak istiyoruz. Kardeşliği 

göstermenin günleri bu günlerdir. Etle tırnak edebiyatı yapmak kolaydır. Komşunuzun iş yeri 

yakılırken parti binaları Genel Merkez dâhil linç havasıyla büyük bir gösteri havasıyla devlet töreniyle 

emniyet amirlerinin, valilerin gözetiminde yakılırken Türkiye’nin batısı bu işe ne diyor? HDP Türkiye 

için bir şanstır, doğru birlikte yaşamak için şanstır. Oy vermeseniz de bir şanstır HDP. Ne diyorsunuz 

Türkiye’nin batısı olarak? Türk kardeşlerim ne diyorsunuz? Bunların bu ülkeyi bu şekilde yönetmesine 

ve bizi birbirimize düşürecek boğazlaşmayı getirecek politikalara ses çıkaracaksanız gün bugündür. Bu 

cadı avını durduracak gün bugündür. Bunlara lütfen sessiz kalmayın. Aradan aylar yıllar geçtikten 

sonra pişman olmak fayda etmez. Lütfen sesinizi bugün çıkarın. Türk Kürt el ele verecekse bugün 

versin. Dostlar düğünden çok taziyede belli olur. Bugün bunu görmek istiyoruz. Hakkımızdır, görmek 

istiyoruz. Büyük bir zulüm altındayız. Büyük bir baskı altındayız. Ve bütün bu ölümlerden yaşanan 

acılardan sorumlu olanlar bize kat be kat daha fazla acı yaşatmayı düşünüyorlarsa onlar da, yani bu 

devletin egemenliğinin bir parti eliyle gasp edilmiş olmasına rahatsız olanlar hesap verecektir. Yani 

halka hesap verecektir.  



Değerli kardeşlerim bakın her yerde emniyet birimlerinin güvenlik güçlerinin desteği ile 

bunlar yapıldı. Dün Genel Merkezi’miz maalesef polis eşliğinde işgal edildi, yağmalandı.  Özellikle 

arşivimizin bulunduğu ve seçim hazırlıklarının yapıldığı ikinci kattaki arşiv odamız yakıldı. Neredeyse 

60 odalı 70 odalı Genel Merkezi’mizin bir odası ateşe verildi; arşiv ve seçim hazırlıklarının yapıldığı 

yer. Ve dün Ankara Valisi’yle arkadaşlarım Grup Başkan Vekillerimiz defalarca görüştü. Yüzlerce kişi 

parti Genel Merkezi’mizin önünde, müdahale edin, engelleyin içeri girmeye çalışıyorlar, içeriyi 

yakmaya çalışıyorlar, yaktılar, yanıyor, duman çıkıyor alev çıkıyor dediler! Saatlerce Ankara Valisi’ni 

uyarmamıza; gün içerisinde tedbir alınmasını istememize rağmen müdahale edilmedi. Üzülerek 

söylüyorum, en son kendin Ankara Valisi’ni aramak zorunda kaldım. Fakat yaptığımız talihsiz telefon 

görüşmesinden de anladım ki bu işin içinde kendisi zaten var. Saygısızca, terbiyesizce bir şekilde 

Genel Merkezi yanan ve içerde üç danışmanımızın mahsur kaldığı, yanmak üzere diri diri yanmak 

üzere olduğu bir partinin Eş Genel Başkanına terbiyesizce saygısızca bir konuşma yaptıktan sonra 

telefonu kapatmıştır. Ankara Valisi de anlaşılıyor ki bir devlet kararıyla HDP’nin genel merkezinin 

yakılmasına göz yumma talimatı almıştır. Buradan o devlet memuruna sesleniyorum; şuanda arkanda 

duran bir iktidar yok. Az önce bu linççilere söylediğimi sana da söylüyorum şuanda bir iktidar yok. 

AKP’ye güvenerek sakın ola ki yanlışlar yapmayın. Sakın! Hepiniz yargının karşısında hesap verirsiniz. 

Vereceksiniz. Zannetmeyin ki biz vali olarak kaymakam olarak suç işleriz, gazete binaları basarız, 

gazetecileri tutuklarız, insanları linç eder yakarız hepsi yanımıza kar kalır zannetmeyin. Size yazık olur. 

Gider yıllarca içerde yatarsınız. Bunlar size sahip çıkmaz. Bunlar topladıkları paraları, Euro’ları, 

dolarları alır ülkeyi de terk ederler. Neye uğradığınızı şaşırırsınız, geride size attıkları kazık kalır. Aklınız 

başınıza alın. Bunların gemisine binmeyin. Halkın yanında olun. Mazlumun yanında haklının yanında 

olun.  

Bütün halkımıza da mesajımız şudur; tahrikler oldu, olacak. Devam edecekler bunlar öyle 

görünüyor. Türkiye toplumunun hiçbir kesiminin bu tahriklere kapılmamasını özellikle rica ediyorum. 

Tabanımız, halkımız sakın ola ki bu tahriklere prim vermemelidir. Fakat şu da Türk Ceza Kanunu’nda 

da insanın doğasına bir haktır; biri sizin evinizi, partinizi yakmaya gelmişse, yakıyorsa; biri sizi linç 

etmeye gelmişse, döverek öldürüyorsa ona karşı kendinizi savunmanız Türk Ceza Kanunu’na göre de 

bir meşru müdafaa hakkıdır. İnsani, vicdani olarak da bir haktır. Size, evinizi, iş yerinizi, partinizi, 

binanızı yakarak, katlederek, linç ederek saldırmaya gelenleri anasından doğduğuna pişman etme 

hakkınız da vardır. Meşru savunma da her canlının hakkıdır. Bunu da halkımız her yerde ama kimsiye 

saldırmadan ama asla masum birine zarar vermeden, kendini koruma ve orantılı bir şekilde kendini 

koruma çerçevesinde yasalara uygun olarak meşru müdafaasını herkes her yerde yapmalıdır. Parti 

binalarımız da dâhil olmak üzere.  



Bugünden itibaren bütün parti teşkilatlarımız yakıp yıktıkları binalarımız onarılacak, akşama 

kadar inşallah faaliyetlerine tekrardan devam edecekler. Oralar birlikte yaşamamızın garantisi 

merkezlerdir. O yaktıklarınız bir parti binası değil ortak geleceğimizdir. Yakmaya devam ederseniz 

birlikte yaşama duygularını bitirmiş olacaksınız. Yakmaya devam ederseniz bir arada kardeşçe durma 

ihtimalini yakmaya devam etmiş olacaksınız. Lütfen onlar sıradan parti binalarından çok öte anlam 

taşıyor. Suriye’ye bakın Irak’a bakın, utanın HDP bugün Türkiye’nin batısında sadece oy almak için 

teşkilat açmıyor, oraya birlikte yaşamak istiyoruz. Bu ülkede bir arada, bölünmeden yaşamak 

istiyoruz. Savaş istemiyoruz mesajını götürmek için parti tabelalarımızı asıyoruz oraya. Derdimiz 

sadece oy değil. O indirdiğiniz tabelalar sıradan bir partinin değil. Kardeşliğimizin veya bir arada 

yaşamamızın teminatı olan bir kurumun, bir siyasi hareketin tabelasıdır. Dolayısıyla herkes bu 

çerçevede yaklaşmalıdır. Halkımız, tabanımız bize inanan, barışa güvenen, bize oy versin ya da 

vermesin mazlumun yanında olan herkes bugünlerin gelip geçici olduğunu bilmelidir. Korkmak asla 

kitabımızda yoktur. Allah’tan başkasından korkmadık, korkmayacağız. Emin olun her birimiz ölüm 

tehdidiyle yaşıyoruz. Bu ülkede barış için ülkenin huzuru için her şey yapmaya hazırız. O yüzden 

halkımız şundan emin olsun, bu ölümleri durduracağız. Ülkemize barış getireceğiz. Şu günlerde bize 

diz çöktürmeye çalışanlara karşı dimdik durun. Bedeller büyük, acılar büyük bunun farkındayız. 

Sanmayın ki görmüyoruz. Her çektiğiniz acıyı görüyoruz. Asker annesi, polis annesi, aileleri, gerilla 

aileleri, sivil alileri, şu saldırılarda mağdur olmuş insanlar yaşadığınız mağduriyeti görüyoruz. 

Sanmayın onları unutuyoruz. Bu acıların hepsini özgür, ortak yaşamın harcı yapmaya çalışıyoruz. 

Ayrılık, kin ve nefret yerine tüm bu acılarımızdan ders çıkararak bir arada yaşamayı imkân halinde 

tutmaya çalışıyoruz. Ama bunlar geçici, emin olun geçici, ne kadar hızlı barış için harekete geçerse 

toplum o kadar, hızlı geçecek. Bunu hep birlikte başaracağımıza da bizler canı gönülden inanıyoruz.  

Bugün bir heyetle birlikte Cizre’ye gideceğiz. Cizre’de altı gündür sokağa çıkma yasağı var. O 

günden beri onlarca insanın; polis, sivil, çocuk, kadın, bebek onlarca insanın maalesef ki öldüğü tam 

bir hak ihlalleri kentine dönüştü. Hayalet kente dönüşmüş bir durumda şuan. Altı gündür tüm 

ısrarlarımıza rağmen, sokağa çıkma yasağı kaldırılmıyor. Kaldırılmadığı gibi gün içerisinde insanların 

kendi ihtiyaçlarını karşılayabilecekleri günlük yaşamlarını sürdürme konusunda insani ihtiyaçlarını 

karşılayabilecekleri bir fırsat sunmuyor. Halkın sokağa çıkma yasağı, olağanüstü durumlarda bile, en 

vicdansız hükümetler bile gün içerisinde bir saat olsa da yarım saat da olsa, halka ihtiyaçları ve 

alışverişi için bir saat zaman tanırlar. Altı gündür kesintisiz, sokağa çıkma yasağı var Cizre’de. Ve onlar, 

Cizre halkı tüm bu faşizme ve zulme karşı direniyor, bunu yaşıyor. Kayıplar var. Polis panzerlerinden 

şu anonsu yapıyor; “Madem HDP’ye oy verdiniz, hadi bakalım çıkın dışarı, çıkabiliyorsanız çıkın, 

kafasını çıkarını vururuz.” Cenazeler defin edilemiyor. Cizre büyük bir kent, insanlar Allahın emri ile 

kendi eceli ile ölebilir. Bunun yanında katledilenler var. Keskin nişancılar tarafından vurulan kadınlar, 



çocuklar var. Defin yasak, defin!  Mezarlığa ölüsünü götürmek yasak. Cenazeler kokmasın diye 

insanlar dondurucuda cenazelerini bekletiyorlar. Çünkü mezarlığa bile gidemezsiniz diyor. Ekmek yok. 

Su yok. Elektrik yok. Altı gündür insanlar evindeki hazır ne varsa komşularıyla birbirleriyle paylaşarak 

ancak geçinebiliyorlar. Su almak için dükkânların açılmasına izin verilmiyor. Şu basın toplantısını, 

“İsrail Filistin’e ne yapıyor” başlığı ile anlatsaydım bazı hükümet mensupları bu açıklamamı ağlayarak 

dinleyeceklerdi. Hele sulu gözlü olanlar, hüngür hüngür ağlayacaktı. İsrail, Filistinlilere neler yapıyor 

diyeceklerdi. Ama AKP Hükümetinin Cizre’ye neler yaptığını anlatıyorum. Vicdanlar ne kadar sızlar 

bilmiyorum. Müslümanız diyorlar hepimiz. Cizre halkı, tamamına yakını Müslüman bir halk. Şuanda 

Müslüman halkın bebeklerine su verilmesin diye, ölen bebekler defin edilmesin diye, kendine 

Müslüman diyen bir iktidar altı gündür sokağa çıkma yasağı var.  

Peki, ne olacak. Ne olacak sizce? Cizre 1 Kasım da pişman olup yüzde doksan AKP’ye mi oy 

verecek? Ne olacak? Sizce yakıp, yıkıp yerdeki insanlar, bir anda pişman olup AKP’ ye mi oy verecek? 

Ne değişecek? Ben söyleyeyim. Biz de bir şey değişmeyecek. Bir daha da direneceğiz, bilenip 

büyüyeceğiz. Ama AKP, Türkiye’nin batısında milliyetçilerden aldığı oy ile bu ülkenin başına bela 

olacak. Bir kez daha Kürt’ün kanı üzerine, Türk milliyetçi oyuna oynayacak. Cizre’de şuan yapılan 

budur. Çünkü dün yürüyüş yapılan hükümet, ”operasyon değil katliam yapmak istiyoruz” diye slogan 

atıyorlar. Anadolu Ajansı’nın çalışanı, “kadın da, bebek de, hamile de kim olursa olsun katliam 

yapmak gerekiyor” diye mesaj atıyorlar. İktidarın vekili gece gündüz, kıyım çağrılarını yapıyor. AKP’nin 

trolleri, köşe yazarları, açık isim hedef gösteriyor. Herkese “saldırın” diyor. “Yakın, yıkın” diyorlar. 

Yakıp yıkma başladıktan sonra da, “aman biz bunu istemedik” diye “evlerinize çekilin” diyorlar. 

Kendilerini kurtarmaya çalışıyorlar. Yaptıkları bu. Şimdi Cizre’yi savaş uçakları ile bombalasalar, 

görünen o ki AKP bunu alkışlayacak. Türkiye’nin batısında bir kesin bunu alkışlayacak. Biz buna daha 

fazla duyarsız kalamazdık. Onlarca heyet gönderdik Cizre’ye. Ankara’da onlarca görüşme yaptık, ama 

maalesef Türkiye’nin bir kenti, altı gündür ablukada. Kerbela’ya çevirmiş durumdalar. Orada görev 

yapan gazeteciler, ben kendim konuştum, “biz Kobanê’de gazetecilik yaptık” dediler, “böyle bir şey 

görmedik” dediler. “Kobanê İŞİD kuşatmasındayken böyle bir şey görmedik” dediler. Türkiye’nin bir 

şehrinde bunlar yaşanıyor, yıl 2015. Sözde ileri demokrasi! Biz bu rezalete, halkın katliamına göz 

yumamayız. O nedenle bugün arkadaşımızla birlikte Cizre’ye hareket ediyoruz. Bir tek talebimiz var: 

sokağa çıkma yasağı kaldırılsın. Sokağa çıkma yasağı kaldırılsın, biz durumun şiddetsiz, stabil hale 

gelmesi, normal hale dönüşmesi için girişimlerde bulunmaya gidiyoruz. Eğer Cizre kaymakamı, 

efendim valisi, içişleri bakanı, geçici hükümet bunlar samimilerse HDP heyeti bunun için yolla çıkıyor. 

Önümüzü açsınlar, sokağa çıkma yasağını kaldırsınlar, insanlar cenazelerini kaldırsın, yaralılarını 

hastanelere götürsün, ihtiyaçlarını karşılaştırsınlar. Durumun şiddetsiz bir ortama dönüşmesi için 

bizim üstümüze ne düşüyorsa ben dâhil olmak üzere bütün arkadaşlarım katkı sunmak için gidiyoruz. 



Biz oradaki sivilin de, gençlerin de, kadınların da, askerin, polisin de canını korumak için gidiyoruz. Hiç 

birinin ölmesini istemiyoruz. Her birinin annesi babası var, biz hepsinin canına saygı duyduğumuz, 

onların hayat hakkının kutsallığına inandığımız için gidiyoruz. Ve tüm halkımızı da her yerde, Cizre 

yürüyüşümüze sahip çıkmaya çağırıyoruz. Umut ediyorum, bu iyi niyet girişimiz doğru anlaşılır, umut 

ediyorum ki bizim Cizre’den vermeye çalıştığımız sağduyu mesajı engellenmez. Her ne kadar şuanda 

Ankara’da, vicdan ve akıl kalmamışsa da, biz toplumun vicdanına, toplumun akılına güveniyoruz. Bu 

inançla birazdan yola çıkacağız değerli arkadaşlarım. İnşallah biz yola çıktığımızda oraya varmadan 

önce sokağa çıkma yasağı kalkmış olur.  

HDP üstüne düşen sorumluluğun gereği olarak da, Cizre’den başlayarak yeniden 

normalleşmenin sağlayabileceği bir duruma geçiş için adım atmamıza, rolümüzü oynamamıza, fırsat 

verilmiş olur. Cizre’de çevre ilçelerde, köylerde kimin ne imkânı varsa, biz hep birlikte Cizre’de 

olacağız, ama araçla, ama yürüyerek. Orada çocuklar ve kadınlar, asker, polis, genç ölürken biz 

sırtımızı dönüp normal hayatımızı yaşayamayız. Hiç bir şey olmamış gibi davranamayız. Bu Erdoğan-

Davutoğlu ikilisinin İsrail uygulamalarını geçen insanlık dışı vahşetine de sesiz kalamayız. Asla bunlara 

boyun eğemeyiz. Bu yüzden arkadaşlarım ile birlikte yolla çıkıyoruz. İnşallah hayırlı bir neticeyle geri 

dönmüş oluruz. İnşallah Cizre’de, hem sokağa çıkma yasağı kalkar, hem de durum normalleşmesi için 

girişimlerimiz sonuç verir ve insanlar en azından günlük ihtiyaçlarını karşılayabilecekleri, bütün o 

sıkıntı ve zahmetin içerisinde insanca ihtiyaçları karşılayabilecekleri bir neticeye ulaşmış olurlar. Bu 

vesileyle bir kez daha bütün halkımıza bu vesileyle iki gündür yaşayan bu linç saldırı dalgasından 

dolayı geçmiş olsun dileklerim iletiyorum. Yollarda, işyerlerinde, evlerinde parti binalarında saldırıya 

uğrayan, direnen, katledilen, bütün arkadaşlarımıza, partililerimize buradan dayanışma duygumu 

iletiyorum. Bu günler geçecek ve onurlu duruşunuzu, bu sabırlı, metanetli duruşunuz bize 

kazandıracak. Bunlar kendi kin ve öfkelerinde boğulacaklar. Ne yaptıklarının farkında değiller, 

ağızlarından çıkanı kulakları duymuyor. Yazdıklarını kendileri herhalde okumuyorlar, ne anlama 

geldiklerini bilmiyorlar. Köşe yazılar, manşetleri, gazetelerden, sosyal medyandan yazdıklarını 

herhalde, kendilerince artık anlaşılamaz bir duruma gelmiş durumunda. Başka bir anlam 

veremiyorum. Bu kadar toplu vicdan yetimi bir parti yönetiminde onun gazetecilerinde olmaz. Aynı 

anda bu kadar, vicdan yetimi, ahlaksızlık, bu kadar yoğun bir şekilde yaşanamaz. Onları önce Allaha 

havale ediyoruz, inşallah halkımızda gereğini yapacaktır. Hepimize bir kez daha teşekkür ediyorum 

değerli kardeşlerim.  

Sayın Demirtaş’ın basın emekçilerinin sorulara verdiği yanıtlar: 

Benim yaptığım silahlar susun çağrına iki cevap verildi. Biri KCK’den biri hükümetten, 

Cumhurbaşkanı’ndan verildi. Cumhurbaşkanı silahlar asla susmayacak, “ne silah susması dedi” cevabı 



bu oldu. KCK de, “karşılıklı ateşkes ve müzakereye hazırız” dedi. Cevap verildi, Cevap verilmez olur 

mu? İkisinden de cevap verildi. Biz barış için, Kandil’e değil Fizan’a kadar gideriz, yeter ki koşullar 

oluşturulsun, yeter ki bunun alt yapısı oluşturulsun ki sonuç alabileceğimiz bir noktaya getirelim. 

Bunun için uğraşıyoruz zaten. Görüşmelerimiz, temaslarımız çağrılarımız hep bunun için. Fakat 

Cumhurbaşkanı ve başbakan ikilisi, Enver Talat paşalar gibi ülkeyi felakete sürüklerken, iki çift laf 

etmeyenler, HDP’den ne bekliyorlar anlamadım. Adamlar gece gündüz “savaş savaş, operasyon 

operasyon, kökünü kazacağız” diyorlar. Biz nasıl durduralım? Hükümet çağrı yapmayan, sadece HDP 

barışı sağlayabilirmiş gibi davrananlar, kusura bakmasınalar. Hükümet bu savaş politikalarında ısrarlı 

olduğunda müddetçe, HDP Kandil’e otuz defa gitse ne olacak? Durum bu. Savaş isteyenler, gece 

gündüz savaş çığırtkanlığı yapanlar bunlar. Ama biz yeni de dediğim gibi iğne ucu kadar barış ihtimali 

gördüğümüz yerde, gireriz. Bunu yapıyoruz, yapmaya devam ederiz. Zaten bizim dışımızda barış 

arayan yok ki! Siyasete, dünyaya bir bakın Allah aşkına, bizden başka barış diyen var mı? Fakat buna 

rağmen savaştan yaşanan ölümlerden biz sorumluyuz diye, manşetleri atanlar da bunlar. Ağızlarından 

barış lafı duydunuz mu aylardır? Çözüm lafı duydunuz mu? Bir yerde geçti o da “çözüm 

buzdolabındadır” lafını kullanırken duyduk.  

Bu saldırılar seçime girmemizi hiç etkilemez. Çadır kurarız, Genel Merkezin yerine çadır 

kurarız, üç saat evraklarımızı tamamlarız, yine veririz. Asla engelleyemezler. Evet arşivlerimiz, 

evraklarımız yakılmış olabilir. Üç saat sonra, tüm evraklar, arşivlerimiz dijital ortamda da kayıtlıdır. 

Adaylarımız aynı zamanlarda çağrı yaptığımız saate evraklarını yenileyip getirebilir. Zannetmesinler 

“orayı yakıp, yıkıp, HDP seçimlere girmez artık; bir kez daha kendileri oyları alıp götürürler”! Yok böyle 

bir şey, üç kağıtçılık, yani bunlar ucuz oyunlar.  

Ben seçim olmasın demedim. Çarpıttılar onu da. Şuanda giderek bölgedeki güvensizlik ortamı 

seçim yapılması imkânsız hale getiriyor. Bu koşullarda seçim yapılması imkânsız dedim. Bakın Cizre’ye 

de gideceğiz, basın mensupları bizleri izleyeceksiniz. Belki Cizre’ye sokulmayacağız. Partini eş genel 

başkanıyım, Cizre’deki oyunumuz, yüzde seksen beş. Ve belki Cizre’ye sokulmayacağız. Ben merak 

ediyorum mesela Cizre’de seçim nasıl yapılacak? Bunu örnek verdim. Mesela Yüksekova, efendim 

Ardahan’da, Iğdır’da, Erzurum’un birçok ilçesinde, Van’da, Mardin’de, Batman’da, Hakkâri’de, 

Şırnak’ta nasıl olacak? Bunu soruyorum yani durumu bir ateşkes pozisyonuyla stabil haline 

getiremezsek nasıl seçim çalışması olacak? İnsanlar nasıl gidip oy kullanacak? Bir realiteden söz 

ediyorum. Bunlar efendim ne olursa olsun seçim yapacağız diyorlar. Yapalım tabiî ki, biz seçimden 

korkmuyoruz. Kaçmıyoruz. Ama seçim yaptırmama niyetlerini anlatmaya çalışıyorum. Durum iyi değil, 

bölgedeki durum iyi değil. İnsanlar şimdi aman sandıklar kurulsa da neşe içesinde coşkuyla gidip oy 

versek gibi bir ruh halinde değil. Cenazeler kalkıyor, cenazelerini kaldıramayanlar var. Cizre’deki anne 

on iki yaşındaki kızını iki gün evindeki buzdolabında tuttu ya! Davut, Erdoğan ikilisine soruyorum. Bu 



uygulamayı Filistin’de yapılsalardı siz çıkıp elli defa İsrail’i kınayacaktınız. Bir anne kız ile iki gün 

evinde, cenazesiyle onu defne edemeden onu buzdolabında tutarak yaşadı be! Bu utancı yaşattınız 

bu ülkeye. Bunu anlatmaya çalışıyoruz.  

Bizim önceliğimiz seçim falan değil şu anda, barıştır. Kanın durdurmak istiyoruz, kanı! O her 

gün Türkiye’nin her yerine giden cenazeler içimizi yakıyor. Durdurmak istiyoruz. Koltuk mu gider oy 

mu gider buna bakmıyoruz şu anda. Alçakça bir politikaya karşı, barış politikası yürütüyoruz. 

Haysiyetsizce koltuk sevdasına kapılmış olanlara insanları her gün ölüme gönderip, saraylarında 

saltanat yaşayanlara kendi evlatlarına dolarlar Eurolar balyalarla taşıyanlara çürük raporu alıp 

bedellilerle askerden kaçanlara karşı onur, haysiyet ve barış mücadelesi yürütüyoruz ya! Bunu 

anlamak çok mu zor? Takdir Türkiye toplumunundur. Sandık er geç kurulur. 1 Kasın olmaz üç gün 

sonra beş gün önce olur. Elbet sandık kurulur. Takdir Türkiye toplumunundur. Eğer vicdanınız varsa 

bunun hesabını bu alçaklardan sorarsınız. O yüzden biz sandık kurulsun istiyoruz. Hesap sorulsun 

istiyoruz. Kaçmıyoruz sandıktan ama koşullar olgunlaşsın diye uğraşıyoruz. Yoksa seçim yapılmasın 

diye bir çağrımız veya seçim yapılamaz diye bir öngörümüz yok. Durum tespiti yaptım ben sadece. 

Doğru ben ayırarak belirtmedim. Hürriyet’e de saldırıyorlar, Dicle Haber Ajansı’na da 

saldırıyorlar. İşte Koza ipek grubunun yayınlarına da saldırıyorlar. Her yerde kendilerine biat etmeyen 

bütün medyaya saldırıyorlar. Ama bakın sizler basın mensupları olarak yaptıklarınız, çizdikleriniz 

haber yaptıklarınız engelleniyor biz göremiyoruz zannetmeyin. Sosyal medya diye bir şey var artık. 

İstedikleri kadar yasaklamaya çalışsınlar. Teknoloji gelişti artık. Biz sizlerin haberlerini görüyoruz. 

Türkiye okuyor dünya okuyor merak etmeyin. Saray zannediyor ki başını kuma gömünce her şey 

ortadan kayboluyor. Hayır, siz başınızı kuma gömünce başka yeriniz açıkta kalıyor, bütün dünya izliyor 

sizi merak etmeyin. O yüzden evet basına sansür kabul edilemezdir. Ama öyle sansür uygulanabilecek 

bir dönem de geçmiştir artık. Basın emekçileri de zor koşullarda çalışıyor. Hepsinin yanındayız. Hiçbir 

grup ayırmadan da bunu ifade ediyorum arkadaşlar.  

Yani daha önce biliyorsunuz biz Sayın Kılıçdaroğlu ile heyetler halinde bir araya geldik. Genel 

durum değerlendirmesi de yaptık. Zaten ülkede durum her gün giderek kötüleşiyor. Tabi ki her gün 

her saat memnuniyetle ir araya geliriz. Siyasetçiler olarak ne kadar rakip olursak olalım ne kadar ayrı 

uçlarda olursak olalım, çözüm için barış için kanın durması için diyalog kapılarımız hep açıktır. Herkese 

açıktır. Ve bunu yürütmeye hazırız. Cumhuriyet Halk Partili yetkilerle arkadaşlarımız zaman zaman 

temas kuruyorlar CHP bölgeye zaman zaman heyetlerini gönderiyor yerinde tespitler yapıyor 

anlamaya çalışıyorlar raporlaştırıyorlar. Bir çaba var bir uğraş var Cumhuriyet Halk Partisinde, bunu 

görmüyor değiliz ama yeterli değil. Yani ülkenin şuanda resmi olarak ana muhalefet partisin de ve 

bütün bu duruma karşı ezilen halktan yana tavır koyması lazım. Daha güçlü ses çıkarması lazım. Biz 



birlikte bir barış sesi yükseltmeye hazır olduğumuzu hep söylüyoruz parti ayırımı yapmaksızın. Kim ki 

be barışın yanındayım diyorsa biz de onun yanındayız, amasız, ancaksız, başka bir hesap gütmeden. 

Tabi ki Sayın Kılıçdaroğlu da önümüzdeki günlerde saatlerde herhangi bir şekilde memnuniyetle ir 

araya geliriz değerlendirme yaparız bu konuda hiçbir kaygımız yok.  

Bizi Cizre’ye gitmek istiyoruz çağrılarımız yaptık ama umut ediyorum dediğim gibi bütün bu iyi 

niyetli mesajlarımız girişimlerimiz doğru anlaşılır. Biz oradaki insanlar aç susuzken evinden çıkmazken 

tek tek katledilirken yoldan geri dönmeyeceğiz. Yani biz Cizre’ye gitmeden oradaki insanlarımız en 

azından oradaki sokağa çıkma yasağı kaldırılıp durum stabil hale gelmeden geri dönmeyeceğiz. Bu 

konuda kararlığımız vardır netiz bu konuda.  

Hepinize çok teşekkür ederim arkadaşlar. Kolaylıklar diliyorum sağ olun.   

  

 


